
Kaupunginhallitus § 103 23.03.2020
Kaupunginvaltuusto § 16 30.03.2020

Valtuustoaloitteet vuodelta 2019

300/41.411/2019, 474/76.761/2019, 538/76.761/2019

KH § 103

Selostus:  Kaupunginvaltuuston työjärjestyksen 5 §:n 3 momentin mukaan
  kaupunginhallituksen on vuosittain maaliskuun loppuun mennessä

esitettävä valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja
kaupunginhallitukselle lähetetyistä aloitteista, joita valtuusto ei
edellisen vuoden loppuun mennessä ole lopullisesti käsitellyt.
Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on
ryhdytty.

  Valtuustoaloitteet käsitellään kaupunginvaltuustossa maaliskuun
2020 loppuun mennessä ja sitä ennen kaupunginhallituksen
kokouksessa.

  Hallintosäännössä (§ 84) on määräys, jonka mukaan aloitteen
tekijälle on ilmoitettava kuukauden kuluessa aloitteen tekemisestä
sen arvioitu käsittelyaika ja keneltä saa lisätietoja aloitteen
käsittelystä.

  Kaupunginhallitus käsittelee aloitteet kulloinkin kaupunginvaltuuston
päätösten täytäntöönpanon yhteydessä ja antaa aloitteet edelleen
valmisteltavaksi.

  Vuoden 2019 aikana on tehty 16 valtuustoaloitetta.

25.3.2019 Lauri Kososen valtuustoaloite, että kaupunki edistäisi
graffitiharrastusta Savonlinnassa osoittamalla yhden tai
useamman luvallisen paikan tätä tarkoitusta varten.

  Kulttuurijohtaja Outi Rantasuo on 28.5.2019  vastannut aloitteeseen:
  "Valtuustoaloitteesi luvallisista graffitiseinistä 25.3.2019 tuli minulle

valmisteltavaksi. Olen selvittänyt asiaa infrapäällikkö Jani Ahokkaan
ja kaupunginpuutarhuri Raili Auravan kanssa. Lisäksi olen ollut
yhteydessä yrittäjä Toni Korholaan, joka jo ennen aloitettasi oli
minuun yhteydessä grafittiseinän tekemisestä pääkirjaston ja vanhan
rautatieaseman väliselle alueelle. Lupa paikasta saatiin, mutta
homma meinasi kaatua materiaali- ja rakentamiskustannuksiin. Nyt
löysimme kuitenkin ratkaisun. Kaupungin työllisyyspalveluiden
Kerimäen puuverstas lupasi ottaa haasteen vastaan. Työ- ja
materiaalikustannukset hoituvat heidän kauttaan. Toni Korhola
hoitaa asiaa puuverstaan kanssa. Tavoitteena on saada graffitiseinä
pystyyn loppukesällä."

25.3.2019 Lauri Kososen valtuustoaloite Kellarpellon



liikenneturvallisuuden parantamisesta.
  Tekninen lautakunta on käsitellyt asian 20.8.2019 § 133 ja päättänyt:

"Lautakunta esittää kaupunginhallitukselle/kaupunginvaltuustolle,
että Lauri Kososen valtuustoaloitteessa esitetyt Kellarpellon
liikenneturvallisuutta parantavat toimenpiteet eivät aiheuta
toimenpiteitä.

  Lautakunta toteaa valtuustoaloitteen tulleen loppuun käsitellyksi."

24.6.2019 Jouni Matilaisen valtuustoaloite: Koulujen
kuntokartoitukset ja sisäilmaselvitykset.

  Tekninen lautakunta on käsitellyt asian 10.12.2019 § 221 ja
päättänyt,

  " että valtuustoaloitteen mukaiset kuntokartoitukset tehdään kaikkiin
kaupungin ylläpitämiin kouluihin ja niiden tekemiseen varataan
talousarvioon riittävä määräraha n. 200.000 €.

  Lisäksi lautakunta esittää
kaupunginhallitukselle/kaupunginvaltuustolle, että hallintosääntöä
muutetaan luvun 11 osalta siten, että kiinteistöjohtajalla on vastuu
asetusten ja määräysten mukaisten velvoitteiden täyttämisestä vain
jos talousarviossa myönnetään riittävät määrärahat.

  Tällä hetkellä toimitilapalveluille ei ole osoitettu riittäviä taloudellisia
resursseja ko. vastuuta hoitamaan kaikilta osin.

  Lisäksi hallintosääntöä esitetään tarkennettavaksi niin, että
kiinteistöjohtaja voi asettaa rakennuksen käyttökieltoon vain silloin
kun toimivaltaisen terveysviranomaisen lausunto sitä edellyttää."

24.6.2019 Jouni Matilaisen valtuustoaloite:
Rakennusjärjestyksen valmistelu ja laatiminen.

  Tekninen lautakunta on käsitellyt asian 10.12.2019 § 222 ja päätti,
"esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle,
että kaupungin hallintosääntöön kirjataan    6 §:ään Lautakunnan
erityinen ratkaisuvalta uusi kohta

  rakennus- ja ympäristölautakunnan toimivaltaan
  - lautakunta vastaa rakennusjärjestyksen laatimisen ja muuttamisen

valmistelusta.

  Aloite katsotaan teknisen lautakunnan osalta loppuunkäsitellyksi."

24.6.2019 Tuukka Suomalaisen valtuustoaloite:
Kaavamääräysten muuttaminen jätevesien käsittelyn osalta
ympäristösuojelu- määräysten mukaisiksi,
ympäristösuojelumääräysten muuttaminen nykytarpeita
vastaavaksi, rantayleiskaavojen tarkastaminen
rakennusjärjestyksen mukaiseksi.

  Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen 21.1.2020 § 11 kohdalla:
  "Tekninen lautakunta toteaa, että Savonlinnan kaavamääräysten



muuttaminen jätevesien käsittelyn osalta
ympäristönsuojelumääräysten mukaisiksi ja rantayleiskaavojen
tarkistaminen rakennusjärjestyksen mukaisiksi ei ole käytettävissä
olevien kaavoitusresurssien puitteissa mahdollista. Molemmat
esitykset edellyttäisivät jätevesimääräyksiä sisältävien yleis- ja
ranta-asemakaavojen kaavoitusmenettelyn kokonaan avaamista tai
kaavojen kumoamista.

  Lisäksi todetaan, että kaavoituspäällikkö on antanut pääsääntöisesti
puoltavat lausunnot vähäisistä poikkeamisista jätevesien käsittelyn
järjestämiseksi. Varsinainen jätevesien käsittelyn järjestäminen
ratkaistaan rakennusvalvonnassa toimenpideluvassa, eikä
kaavoituspäällikön lausunto ratkaise asiaa, se on suositus.

  Rakennus- ja ympäristölautakunta on käynnistänyt toimenpiteet
ympäristönsuojelumääräysten muuttamiseksi.

  Tekninen lautakunta toteaa aloitteen tulleen loppuun käsitellyksi."

24.6.2019 Esa Valkosen valtuustoaloite lasten liikennepuiston
rakentamisesta ydinkeskustan alueelle.

  Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen 11.2.2020 § 32:
  " Lautakunta päättää selostusosan mukaisesti, että kaupungin

keskustasta ei ole löydettävissä lasten liikennepuistolle soveliasta
aluetta. Jos liikennepuisto kaupunkiin halutaan, on sen
toteuttamispaikka etsittävä keskusta-alueen ulkopuolelta.

  Valtuustoaloite katsotaan tältä osin loppuunkäsitellyksi."

24.6.2019 Jarkko Wuorisen valtuustoaloite: Veneilykeskus
Törninpyörään.

  Elinkeinojaosto on käsitellyt aloitteen 13.8.2019 § 96  ja todennut,
että Savonniemeen on käynnistymässä yritysvetoinen hanke ja sen
edellytyksiä ei ole syytä heikentää kilpailevalla hankkeella.
Elinkeinojaosto antoi elinkeinojohtajalle toimeksiannon neuvotella ja
luoda edellytyksiä veneiden polttoaineen turvaamiseksi veneilijöille.

24.6.2019 Eero Piirosen valtuustoaloite: Yrittäjyysvalmennusta
viranhaltijoille.

  Elinkeinojaosto on käsitellyt aloitteen 17.9.2019 § 107 ja merkinnyt
tiedoksi elinkeinojohtajan valmisteleman koulutusohjelman, joka
järjestetään 4.2.2020. Koulutuksen kohderyhmänä ovat
toimialajohtajat, tulosalueiden esimiehet sekä teknisen toimialan
tulosyksiköiden esimiehet.

24.6.2019 Lauri Kososen valtuustoaloite: Koulujen kahdeksan
aamuista luopuminen:

  Sivistyslautakunta on käsitellyt aloitteen 10.10.2019 § 179 ja



päättänyt: "Sivistyslautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja
edelleen kaupunginvaltuustolle selostusosan mukaisen selvityksen
valtuutettu Lauri Kososen valtuustoaloitteeseen."
Sivistyslautakunnan käsittely on esityslistaliitteenä A.

24.6.2019 Lauri Kososen valtuustoaloite: Pride-liputus.
  Kaupunginjohtajan johtoryhmä on käsitellyt aloitteen ja todennut, että

Pride-liputusta ei järjestetä, liputetaan ainoastaan Suomen lipulla ja
ulkomaalaisten vierailujen aikana näiden valtioiden virallisilla lipuilla.
(valmistelu: hallintojohtaja-kaupunginlakimies Aki Rasimus)

30.9.2019 Harri Luukkasen aloite: Kiinteistöveron alentaminen.
  Talousjohtaja Arja Petriläinen on vastannut aloitteeseen: "

Kiinteistöverolaki 20.7.1992/654 ei anna mahdollisuutta
valtuustoaloitteen mukaiseen menettelyyn. Aloitteen käsittely
katsotaan päättyneeksi."

30.9.2019 Lauri Kososen valtuustoaloite: Eläinperäisten
ruokatuotteiden kulutuksen puolittaminen vuoteen 2025
mennessä.

  Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen 10.12.2019 § 223 ja
antanut esityslistaliitteen B mukaisen vastauksen ja todennut, että
asia on lautakunnan osalta loppuunkäsitelty.

30.9.2019 Tiina Strandénin valtuustoaloite: Nuorisovaltuustolle
tapahtumien järjestämisoikeus ja tapahtumamääräraha.

  Sivistyslautakunta on käsitellyt aloitteen 20.2.2020 § 34:
  "Selostus:Sivistyslautakunta käsitteli nuorisovaltuuston

toimintasääntöä kokouksessaan 12.12.2019 § 213 ja päätti päivittää
sitä seuraavasti:

  Lisäys 2§ kohtaan Nuorisovaltuuston tarkoitus on:

  - järjestää tapahtumia joihin käytetään rahaa nuorisovaltuuston
  budjetin sallimissa rajoissa.

  Tehty lisäys toimintasääntöön mahdollistaa nuorisovaltuuston
tapahtumien järjestämisen. Nuorisovaltuuston käyttöön on budjetoitu
vuodelle 2020 määräraha, jonka suuruus on 6747 euroa."

  Sivistyslautakunta antoi kaupunginhallitukselle ja edelleen
kaupunginvaltuustolle selostusosan mukaisen selvityksen valtuutettu
Tiina Strandenin valtuustoaloitteeseen.

28.10.2019 Tuukka Suomalaisen valtuustoaloite: Kotimaisen
ruoan ja lähiruoan lisääminen.

  Tekninen lautakunta on käsitellyt asian 3.3.2020 § 47 päättänyt
  hyväksyä esityslistaliitteenä C olevan ruokapalvelun selvityksen



käyttämänsä raaka-aineiden alkuperästä ja pyrkimyksestä lähiruuan
käyttöön sekä hiilikuormituksen pienentämiseen.

  Lisäksi lautakunta toteaa valtuustoaloitteen tulleen loppuun
käsitellyksi.

11.11.2019 Lauri Kososen valtuustoaloite: Satamapuistonkadun
rauhoittaminen ihmisille kesän ajaksi.

  Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen 21.1.2020 § 12:
Selostus: Satamapuistonkadun sulkeminen autoliikenteeltä aiheuttaisi
kohtuuttoman suuria ongelmia autoliikenteen sujuvuuteen ja samalla
poistaisi pysäköintipaikkoja suuren määrän jo muutoinkin niiden
vähäisestä määrästä sataman alueelta, jotka varsinkin kesäaikaan
ovat varsin kysyttyjä. Katualueen sulkeminen aiheuttaisi myös
haasteita satama-alueen huoltoliikenteelle (ks. karttaliite)

  Satamapuistonkadulta suurin osa liikenteestä siirtyisi Satamakadulle,
jossa on muutoinkin rajoitettu liikennettä myöhäiseen ilta- ja
yöaikaan.

  Satamapuistonkadun muuttaminen pihakaduksi on myös kaavallinen
ratkaisu ja vaatisi kaavamuutoksen tekemisen alueelle.

  Olavinkadun ja Kauppatorin risteyksen toimivuuteen Satamakadun
sulkeminen ei vaikuttaisi. Risteysalue toimii valo-ohjauksella, joka
tunnistaa ajoneuvoliikenteen virrat ja ohjelmointi hoitaa kunkin
tulosuunnan liikenteen.

  Liikenteelliseksi ongelmakohdaksi muodostuisi kuitenkin Kauppatorin
vierustalta tulevan ja Satamakadulta tulevan liikenteen solmukohta
(ks. karttaliite), jonka kautta ajoneuvoliikenne tulisi kulkemaan
Olavinkadulle päin.

  Edellä mainituin perusteluin emme näe mahdolliseksi toteuttaa
Satamapuistonkadun sulkemista kesäaikaan.

  Lautakunta päätti, että edellä mainittujen perusteluiden johdosta
valtuustoaloite ei aiheuta toimenpiteitä.

  Aloite katsotaan teknisen lautakunnan osalta loppuunkäsitellyksi.

9.12.2019 Jonne Tynkkysen aloite: Ostolaskujen avaaminen
avoimena datana.

  Ostolaskujen avaaminen valtuustoaloitteessa esitetyn mukaisesti
avoimena datana vaatii taloushallinnossa useita työvaiheita ennen
kuin tiedot ovat julkaisukelpoisia. Laskujen julkaisussa on otettava
huomioon tietosuoja- ja  julkisuuslainsäädäntö ennen laskujen
julkaisua eli laskut on tarkastettava ja yksityiskohtaisesti käytävä läpi
ennen kuin niitä voidaan julkaista. Yhteistoimintamenettelyn



seurauksena taloushallinnon henkilöstöresurssi on nykyisiinkin
tehtäviin nähden hyvin rajallinen ja riittää juuri ja juuri nykyisiin
tehtäviin, joten valtuustoaloitteen mukaista tehtävää ei pystytä
nykyisellä henkilöstömäärällä toteuttamaan, vaan henkilöstöresurssit
kohdennetaan talouspalvelun ydintehtävien hoitamiseen. FCG:n
laatiman vuoden 2018 tilinpäätöstietojen mukaan Savonlinnan
kaupungin keskushallinnon kustannukset ovat raportin 11
vertailukunnan osalta kolmanneksi halvimmat (Sln 58 €/as,
Etelä-Savo ka. 182€/as, koko maan ka. 100 €/as). Mikäli
valtuustoaloitteessa esitetty toimintatapa otetaan käytöön, se
edellyttää lisähenkilöstön rekrtytointia. (talousjohtaja Arja Petriläinen)

  (valmistelu: hallintopäällikkö Seija Hytönen puh: 044 417 4044)

Vs. kaupunginjohtajan esitys:
   Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee

vuoden 2019 valtuustoaloitteita koskevat selvitykset tiedoksi ja
toteaa niitä koskevat asiat loppuun käsitellyiksi.

Päätös:   Esitys hyväksyttiin.

Toimenpiteet: Kaupunginvaltuusto
KV § 16

Kaupunginhallituksen esitys:
  Kaupunginvaltuusto merkitsee vuoden 2019 valtuustoaloitteita

koskevat selvitykset tiedoksi ja toteaa niitä koskevat asiat loppuun
käsitellyiksi.

Päätös:  Esitys hyväksyttiin.


